

Title (en)

Device for facultatively connecting electrical lines.

Title (de)

Anordnung zum wahlweisen Verbinden elektrischer Leitungen.

Title (fr)

Dispositif pour connecter facultativement des lignes électriques.

Publication

EP 0339492 A2 19891102 (DE)

Application

EP 89107142 A 19890420

Priority

- DE 3813808 A 19880423
- DE 3834687 A 19881012
- DE 3843524 A 19881223

Abstract (en)

Isolating strips for the facultative connection of electrical lines to contacts and to isolating connectors which separate the mutually touching contacts with an isolating tongue are known. An overvoltage protection connector is also known in this context. In order to be able to match individually the overvoltage protection to the circuits which are respectively present and are connected to the isolating strip, to be precise while maintaining the advantages of quick, easy handling of such switching connections, the invention provides that the overvoltage protection connectors be designed in the manner of an isolating connector of such isolating strips (1) and as four-pole networks, two terminals of the four-pole network being provided as contacts on one side and the further two terminals of the four-pole network being provided as contacts on the other side of the isolating tongue (17) of the overvoltage protection connector. The contact pairs of the overvoltage protection connector match the contact pairs (3, 4) of the isolating strip and are dimensioned such that when the overvoltage protection connector is plugged in, its contact pairs are positioned between two contact pairs of the isolating strip and make an electrical contact thereto. The overvoltage protection connectors are inserted from the same narrow side of the isolating strip as the isolating connectors into the said isolating strip, and hence assume their inserted position. Inside the respective overvoltage protection connector there are housed means of overvoltage protection which are electrically connected to its contacts. Out of the overvoltage protection connector there projects its earth terminal, or its earth terminal is accessible as a terminal. <IMAGE>

Abstract (de)

Man kennt Trennleisten zur wahlweisen Verbindung elektrischer Leitungen mit Kontakten und mit Trennsteckern, die mit einer Trennung die in Berührung miteinander stehenden Kontakte auftrennen. Außerdem ist in diesem Zusammenhang ein Überspannungsschutzstecker bekannt. Um den Überspannungsschutz individuell auf die jeweils vorhandenen, an der Trennleiste anliegenden Stromkreise oder Schaltungen anzupassen zu können und zwar unter Beibehaltung der Vorteile einer schnellen und leichten Handhabung derartiger Schaltverbindungen ist mit der Erfindung vorgesehen, daß die Überspannungsschutzstecker in Art eines Trennsteckers solcher Trennleisten (1) und als Vierpol ausgebildet sind, wobei zwei Anschlüsse des Vierpoles als Kontakte auf einer Seite und die weiteren zwei Anschlüsse des Vierpoles als Kontakte auf der anderen Seite der Trennung (17) des Überspannungsschutzsteckers vorgesehen sind. Die Kontaktpaare des Überspannungsschutzsteckers passen zu den Kontaktpaaren (3, 4) der Trennleiste und sind so dimensioniert, daß mit dem Aufstecken des Überspannungsschutzsteckers dessen Kontaktpaare zwischen zwei Kontaktpaaren der Trennleiste positioniert sind und sich in elektrischem Kontakt mit diesen befinden. Die Überspannungsschutzstecker werden von der gleichen Schmalseite der Trennleiste her in diese eingesteckt wie die Trennstecker und nehmen damit deren Einstelllage ein. Innerhalb des jeweiligen Überspannungsschutzsteckers sind mit dessen Kontakten in elektrischer Verbindung stehende Überspannungsschutzelemente untergebracht. Aus dem Überspannungsschutzstecker ragt dessen Erdanschluß vor, bzw. ist als Anschluß zugängig.

IPC 1-7

H01R 9/26; H01T 4/06; H02H 3/20

IPC 8 full level

H01R 9/26 (2006.01); H01T 4/06 (2006.01); H02H 3/20 (2006.01)

CPC (source: EP)

H01R 9/2641 (2013.01); H01T 4/06 (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0339492 A2 19891102; EP 0339492 A3 19910508; EP 0339492 B1 19950301; AT E119321 T1 19950315; DE 3843524 A1 19900628; DE 58909041 D1 19950406

DOCDB simple family (application)

EP 89107142 A 19890420; AT 89107142 T 19890420; DE 3843524 A 19881223; DE 58909041 T 19890420